
 

 

 
Zápis z jednání 

Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina č. 4/2017 
konaného dne 19. 4. 2017 

 
Přítomni: 

1. Petr Krčál (předseda) 

 

8. Zdeňka Marková 

2. Marie Bohuslavová 9. Jan Tourek (místopředseda) 

3. Pavla Kučerová 10. Pavla Krejzlová 

4. Miloš Hrůza 11. Kamil Vejvoda 

5. Petr Kotting 12. Drahoslav Oulehla 

6. Vítězslav Schrek 13. Milan Mokrý 

7. Jiří Hormandl 14. Jiří Bína (tajemník) 

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Petr Běhunek 2. Bohuslav Kocián 

 
Hosté: 

1. Věra Švarcová (OSV) 2. Slávka Dokulilová (KOUS) 

 
Program: 

1. Zahájení, schválení programu, schválení zápisu, kontrola úkolů 

2. Potravinová pomoc v Kraji Vysočina 

3. Příprava na společné jednání se zdravotní komisí 

4. Plán rozvoje paliativní péče v kraji 

5. Diskuze, různé 

6. Závěr 

 
1. Zahájení, schválení programu, schválení zápisu, kontrola úkolů 
Jan Tourek, místopředseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje 
Vysočina, přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, 
že je komise usnášeníschopná. Přednesl návrh programu, který byl 11 hlasy schválen. K zápisu 
z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 11 hlasy schválen. 
 
 
2. Potravinová pomoc v Kraji Vysočina 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Jiří Bína uvedl, že na jednání sociální komise č. 03/2017 byla představena charitní potravinová 
pomoc a charitní záchranná síť, která působí v Kraji Vysočina. Byl s ní spojen nový požadavek 
na spolufinancování charitní potravinové pomoci ve výši 1 mil. Kč. Na jednání 2/2017 byla 
předložena také informace o potravinové pomoci zabezpečované Potravinovou bankou 
Vysočina, z. s. Tato činnost je krajem několik let podporována a v roce 2016 i 2017 byla radou 
kraje poskytnuta dotace ve výši 200 tis. Kč. Bylo dohodnuto, že do příštího zasedání komise 
bude zajištěna schůzka mezi předsedou komise, náměstkem hejtmana a představiteli obou 
poskytovatelů potravinové pomoci. Tato schůzka proběhla a byl zpracován materiál, který byl 
předložen členům sociální komise (podkladový materiál Kspp-04-2017-02).  
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Materiál obsahoval srovnání zajištění potravinové a materiální pomoci: 

 Potravinová banka Vysočina; 

 Charitní potravinová pomoc; 

 Zdůvodnění požadavku na spolufinancování charitní potravinové pomoci: 
o Vážným problémem při zabezpečení distribuce potravin v rámci projektu, který 

financuje MPSV, je skutečnost, že náročnost činností spojených z administrací  
a s prací s klienty roste, ale procento použitelné na tyto náklady zůstává nízké.  

o Cílem projektu „Charitní potravinová pomoc“ je formou bezplatné dodávky 
potravin, hygienických potřeb či zboží souvisejícího se základní péčí o dítě 
poskytnout pomoc osobám sociálně vyloučeným či sociálním vyloučením 
ohroženým, kteří se nacházejí v sociální nouzi, zmírnit jejich materiální deprivaci, 
snížit riziko chudoby těchto osob a prostřednictvím doprovodných opatření zmírnit 
také jejich sociální vyloučení. 

o Cílové skupiny projektu 
o Popis procesu 
o Financování projektu 

 
Na zasedání se dostavil člen komise Petr Kotting. 
 
Z následné diskuse členů komise vyplynulo, že je třeba vytvoření promyšleného  
a propracovaného systému, který bude navázán na sociální služby, případně na spolupráci 
s odbory sociálních věcí na městských úřadech. Je třeba, aby vynakládané finanční prostředky 
byly smysluplně využívány. 

 
Drahoslav Oulehla se vyjádřil k projednávané tématice a závěrem uvedl, že doporučení sociální 
komise by mělo vycházet z analýzy účinnosti současného systému poskytování potravinové 
pomoci v kraji a to v porovnání s náklady, které zamýšlená změna, tak jak ji formuluje žadatel, 
přinese. 
 
Na základě podnětu Drahoslava Oulehly bylo členům sociální komise předloženo následné 
usnesení: 
Usnesení 012/04/2017/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
spolufinancovat Charitní potravinovou pomoc a charitní záchrannou síť v rozsahu přiměřeném 
objemu distribuovaných potravin ve srovnání s dalším poskytovatelem této pomoci a objemu 
další poskytované pomoci v částce 500 000 Kč, po splnění předpokladu, že budou zařazeni do 
systému bezplatného čerpání potravinových přebytků z potravinových řetězců ve většinovém 
poměru k potravinám nakupovaným. 
Usnesení bylo přijato 2 hlasy (0 proti, 10 se zdrželo). 
Usnesení nebylo přijato 
 
 
Usnesení 013/04/2017/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
nefinancovat Charitní potravinovou pomoc a charitní záchrannou síť. 
Usnesení bylo přijato 0 hlasy (10 proti, 1 se zdrželo, 1 člen komise nehlasoval). 
Usnesení nebylo přijato 
 
 
Usnesení 014/04/2017/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
spolufinancovat Charitní potravinovou pomoc a charitní záchrannou síť v rozsahu uvedeném 
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v požadavku. 
Usnesení bylo přijato 2 hlasy (5 proti, 5 se zdrželo). 
Usnesení nebylo přijato 
 
Usnesení 015/04/2017/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
spolufinancovat Charitní potravinovou pomoc a charitní záchrannou síť v rozsahu přiměřeném 
objemu distribuovaných potravin ve srovnání s dalším poskytovatelem této pomoci a objemu 
další poskytované pomoci v částce 500 000 Kč. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (2 proti, 1 se zdržel). 
 
 
3. Příprava na společné jednání se zdravotní komisí 
Na zasedání sociální komise navázalo společné zasedání se Zdravotní komisí Rady Kraje 
Vysočina. 
 
Ze zasedání se omluvil člen komise Kamil Vejvoda a Miloš Hrůza. 
 
Na jednání se dostavil předseda komise Petr Krčál. 
 
 
4. Plán rozvoje paliativní péče v kraji 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Přítomné členy sociální a zdravotní komise přivítal Petr Krčál, předseda sociální komise, Lukáš 
Kettner, předseda zdravotní komise, Soňa Měrtlová, tajemnice zdravotní komise, Jiří Bína, 
tajemník sociální komise a Vladimír Novotný, náměstek hejtmana pro oblast zdravotnictví. 
 
Lukáš Kettner uvedl, že zdravotní komise tuto problematiku projednala a přijala následné 
usnesení: 
Usnesení 07/04/2017/Zdk 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
Radě Kraje Vysočina návrh Strategie paliativní péče v Kraji Vysočina do roku 2020 dle materiálu 
Zdk-04-2017-04, př. 1 k projednání a k předložení do zastupitelstva kraje. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
Soňa Měrtlová uvedla, že materiál vznikl v užší pracovní skupině, kde byli zastoupeni 
poskytovatelé zdravotních a sociálních služeb, zástupci odboru zdravotnictví a sociálních věcí. 
Cílem bylo navrhnout systém péče o paliativního pacienta tak, aby mohl v první fázi zůstat doma 
za podpory rodiny a multidisciplinárního týmu, dále aby existovaly a pracovaly multidisciplinární 
týmy v rámci nemocnic, aby bylo vytvořeno zázemí pro pacienty, kteří nemohou zůstat doma. 
Hlavní myšlenkou bylo, aby pacient mohl zůstat se svými blízkými do poslední chvíle. 
 
Jiří Bína doplnil, že na základě materiálu by se pokračovalo v podpoře domácí paliativní péče,  
a podpoře pilotního projektu mobilní paliativní péče. V případě překlopení modelu do úhradové 
vyhlášky, by v rámci orgánů kraje bylo rozhodováno o trvalé a plošné podpoře modelu. Další 
důležitou oblastí je podpora spolupráce mezi poskytovateli paliativní péče a pobytovými 
sociálními službami, především domovy pro seniory.  
 
Vítězslav Schrek uvedl, že byl členem pracovní skupiny za sociální oblast (nominován za 
pobytové sociální služby). Vyjádřil pozitivní stanovisko k předloženému materiálu. Zmínil vekou 
oporu pana MUDr. Kabelky, který vnášel lékařský pohled do dané problematiky.  
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Lukáš Kettner se dotázal, zda bude na obyvatele Kraje Vysočina cílena nějaká komunikační 
strategie. 
Jiří Bína uvedl, že je zamýšleno vypracování tištěného materiálu. V minulém období šlo  
o publikaci „Určitě si poradíte“ distribuovanou prostřednictvím Family Pointů, Senior Pointů, 
nemocnic a městských úřadů. Tuto publikaci je možno aktualizovat a udělat nové výtisky. 
Finanční prostředky na dotisk této publikace jsou rezervovány v rozpočtu projektu podaného na 
MPSV. 
 
Soňa Měrtlová uvedla, že materiál obsahuje aktivity ohledně informovanosti (zajistit propojení 
databází z oblasti zdravotnictví a sociálních věcí, předávání informací; vytvořit brožury  
k paliativní péči určené pro poskytovatele zdravotních a sociálních služeb, pro pacienty a jejich 
rodinné příslušníky; zajistit podporu informovanosti zainteresovaných stran prostřednictvím 
sociálních sítí; zajistit participaci praktických lékařů a nemocnic na zvýšení informovanosti). 
 
Vladimír Novotný uvedl, že na počátku vzniku projednávaného materiálu byla konfrontace. 
Materiál překlápí konfrontaci do koncepce. Dále se vyjádřil k finanční stránce podpory paliativní 
péče. 
 
Petr Krčál se pozitivně vyjádřil ke zpracované koncepci. Informoval o záměrech financování 
hospicové a paliativní péče, o dotačních programech Ministerstva zdravotnictví věnujících se 
hospicové a paliativní péči. Dále uvedl, že pokud je doporučována takováto koncepce, je třeba 
kampaně, aby byli občané informováni. Doporučil, aby rada kraje rozhodla o financování takové 
informační kampaně. 
 
Lukáš Kettner uvedl, že koncepce dává prostor v oblasti otázky kamenného hospice (názory, 
pohledy a postupy se časem vyvíjí) a je zde prostor realizovat to nejvhodnější řešení. Velmi 
pozitivní je, že se počítá s 24 hodinovou dostupností zdravotních a sociálních služeb, ale  
i služeb konzultačních. 
 
Usnesení 016/04/2017/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje  
Radě Kraje Vysočina návrh Strategie paliativní péče v Kraji Vysočina do roku 2020 dle materiálu 
Kspp-04-2017-04, př. 1 k projednání a k předložení do zastupitelstva kraje. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
5. Diskuze, různé 
Termín příštího zasedání komise byl stanoven na pátek 26. května 2017, od 9.00 hodin.  
 
 
6. Závěr 
Předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
 
Mgr. et Bc. Petr Krčál 
předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
 
Mgr. Jan Tourek 
místopředseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
 
Mgr. Jiří Bína 
tajemník Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala Lenka Matysová dne 28. 4. 2017. 


